



**EUROPEAN UNION  
DELEGATION TO CANADA  
UNION EUROPÉENNE  
DELEGATION AU CANADA**

**FOR IMMEDIATE RELEASE**

1 February 2013

**European Commission awards grants to European Union Centres of Excellence**

OTTAWA - Grants totalling €960,000 have been awarded to three Canadian universities to fund European Union-related academic activities over a period of three years effective January 2013.

The decision follows a call for proposals aimed at fostering ties across different disciplines on both sides of the Atlantic.

Grant agreements have been signed with the following three universities:

- Carleton University (Ottawa, ON) for €360,000
- Dalhousie University (Halifax, N.S.) for €300,000
- University of Alberta (Edmonton, Alberta) for €300,000

The European Union Centre of Excellence at Carleton University is the Network and Outreach Coordinator, with the goal to promote cooperation and to share best practices within the network of European Union Centres of Excellence (EUCES) in Canada.

The EUCES are focal points for the study of the European Union. They also promote the study of the EU, its institutions and policies as well as EU-Canada relations through teaching programs and scholarly research.

For more information on EUCES, go to:

[http://eeas.europa.eu/delegations/canada/outreach/univ\\_eu\\_studies/index\\_en.htm](http://eeas.europa.eu/delegations/canada/outreach/univ_eu_studies/index_en.htm)

Terri-Ann Priel  
Advisor, Academic Affairs  
613-563-6353  
[terri-ann.priel@eeas.europa.eu](mailto:terri-ann.priel@eeas.europa.eu)

Diodora Bucur  
Press Officer  
613-563-6354  
[diodora.bucur@eeas.europa.eu](mailto:diodora.bucur@eeas.europa.eu)

**La Commission européenne accorde des bourses à des Centres d'excellence de l'Union européenne**

OTTAWA -- Un total de 960 000 d'euros a été accordé en subventions à trois universités canadiennes pour financer des activités universitaires liées à l'Union européenne pendant une période de trois ans à compter de janvier 2013.

La décision fait suite à un appel à propositions visant à favoriser les liens entre diverses disciplines des deux côtés de l'Atlantique.

Des accords de subventions ont été signés avec les trois universités suivantes :

- Université Carleton (Ottawa, ON), pour un montant de 360 000 €
- Université Dalhousie (Halifax, N.-É.), pour un montant de 300 000 €
- Université de l'Alberta (Edmonton, Alberta), pour un montant de 300 000 €.

Le Centre d'excellence de l'Union européenne à l'Université Carleton est le coordonnateur du réseau et du rayonnement. Il a pour but de promouvoir la coopération et de diffuser les pratiques exemplaires au sein du réseau de Centres d'excellence de l'Union européenne (CEUEs) au Canada.

Les CEUEs servent de points focaux pour l'étude de l'Union européenne. Ils font aussi la promotion de l'étude de l'UE, de ses institutions et de ses politiques, et des relations entre l'UE et le Canada, au moyen de programmes d'enseignement et de recherche universitaire.

Pour obtenir de plus amples informations sur les CEUEs, veuillez vous rendre à : [http://eeas.europa.eu/delegations/canada/outreach/univ\\_eu\\_studies/index\\_fr.htm](http://eeas.europa.eu/delegations/canada/outreach/univ_eu_studies/index_fr.htm)

Terri-Ann Priel  
Conseillère, Affaires universitaires  
613-563-6353  
[terri-ann.priel@eeas.europa.eu](mailto:terri-ann.priel@eeas.europa.eu)

Diodora Bucur  
Attachée de presse  
613-563-6354  
[diodora.bucur@eeas.europa.eu](mailto:diodora.bucur@eeas.europa.eu)